

**RESOLUTIONS ADOPTED AND DECISIONS TAKEN
BY THE SECURITY COUNCIL IN 1947**

**RÉSOLUTIONS ADOPTÉES ET DÉCISIONS PRISES
PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1947**

PART I. QUESTIONS CONSIDERED BY THE SECURITY COUNCIL UNDER ITS RESPONSIBILITY FOR THE MAINTENANCE OF INTERNATIONAL PEACE AND SECURITY

THE FREE TERRITORY OF TRIESTE

A. APPROVAL OF THE STATUTE OF THE FREE TERRITORY OF TRIESTE

16 (1947). Resolution of 10 January 1947

The Security Council,

Having received and examined the annexes to the proposed Peace Treaty with Italy relating to the creation and government of the Free Territory of Trieste (including an arrangement for the Free Port),¹

Hereby records its approval of the three following documents : (1) The instrument for the provisional régime of the Free Territory of Trieste ; (2) The permanent Statute for the Free Territory of Trieste ; (3) The instrument for the Free Port of Trieste ; and its acceptance of the responsibilities devolving upon it under the same.

Adopted at the 91st meeting by 10 votes to none, with 1 abstention (Australia).

PREMIÈRE PARTIE. QUESTIONS EXAMINÉES PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN TEMPS QU'ORGANE RESPONSABLE DU MAINTIEN DE LA PAIX ET DE LA SÉCURITÉ INTERNATIONALES

TERRITOIRE LIBRE DE TRIESTE

A. APPROBATION DU STATUT DU TERRITOIRE LIBRE DE TRIESTE

16 (1947). Résolution du 10 janvier 1947

Le Conseil de sécurité,

Ayant reçu et examiné les annexes au futur traité de paix avec l'Italie, relatives à la création et au gouvernement du Territoire libre de Trieste (y compris les dispositions ayant trait au Port franc)¹,

Signifie par la présente son approbation des trois documents ci-après : 1) Instrument relatif au régime provisoire du Territoire libre de Trieste ; 2) Statut permanent du Territoire libre de Trieste ; 3) Instrument relatif au Port franc de Trieste ; et son acceptation des responsabilités qui lui incombent aux termes desdits documents.

Adoptée à la 91^e séance par 10 voix contre zéro, avec une abstention (Australie).

¹ See *Official Records of the Security Council, Second Year, Supplement No. 1*, annex 2.

¹ Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, deuxième année, Supplément n° 1, annexe 2*.